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Архитектура компьютерных тренажёров для  управленческого персонала электротехнологических 

установок 
 
Приведена архитектура компьютерных тренажеров для обучения управленческого персонала 

электротехнологических установок, охарактеризованы её функциональные компоненты. Тренажеры могут 
перенастраиваться на различные типы сырья и оборудования, различные требования к продукции и 
производительности, обучать управлению в регламентном режиме и в нештатных ситуациях.  
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Ershova O.V., Chistyakova T.B. Architecture of computer-based training simulators for control staff of 
electrotechnological units 
 
The architecture of computer-based training simulators for control personnel of electrotechnological process units is 
presented, its functional components are characterized. The simulators enable reconfiguring for various feedstock, 
process equipment, product specifications, and throughput, as well as to design operation or emergency situations. 
 
Keywords: training simulator architecture, electrotechnological process units, workstation, training scenarios, training 
session log. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 




